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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA BORDETA 

Data: 13 de juny de 2017. 18.30h 

Lloc: Sala nova de St. Medir (c/ Constitució, 17) 

  

  

Regidora:   Laura Pérez Castaño 
Vicepresident del CB:  Enric Jara 
Consellera del barri:  Maria Riba 
Conseller Tècnic:  Xavier Farré 
  
Núria Izquierdo  Consellera Grup municipal PDCAT 
Àngels Boix  Consellera Grup municipal PSC 
Jordi Fexas  Conseller Grup municipal ERC 
Fernando Alcalde   Conseller Grup municipal C's 
David Labrador   Conseller Grup municipal C's 
Josefina Macias     Consellera Grup municipal CUP 
 
Guardia Urbana  Districte 3 
Josep Cuadras  Tècnic de Barri 
Maria Rengel   Directora Serveis a les Persones i Territori  
 
 

 

 

Num. assistents: 75 

 
 
 

Ordre del dia 
 

 
1. Aprovació de l’acta anterior  

2. Informe de la situació actual del barri  

3. Informació sobre la Normativa de Participació  

4. Can Batlló: informacions diverses  

5. Torn obert de paraules  
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1. Aprovació de l'acta anterior 
 
Enric Jara, Vicepresident del Consell de Barri, dóna la benvinguda a les persones assistents. 
Sense cap comentari es dóna per aprovada l’acta de l'anterior reunió.  
 
2. Informe de la situació actual del barri  
 
Laura Pérez, Regidora del Districte, agraeix la presència de les persones assistents i informa 
que a continuació es donarà seguiment a alguns temes sortits en diverses reunions, al darrer 
Consell de Barri i a la Comissió de Seguiment, destacant: 
 

 Bus 91: un dels temes que més ha marcat les mobilitzacions del barri i la feina interna del 
Districte. La nova xarxa de bus modificava i afectava línies a la ciutat i sobre el 91 hi ha 
hagut vàries propostes, reunions obertes i internes i mobilitzacions veïnals per arribar a 
consensos, destacant que en l'últim Consell de Barri es va presentar una proposta. El 
Districte va portar 2 propostes a l’assemblea veïnal, que quadraven tècnicament amb el 
desenvolupament de la xarxa de bus. En la 2a es va decidir que el 91 inclouria una part de 
recorregut a l'Hospitalet, espai que no estava cobert, i que portaria cap al Mercat de Sant 
Antoni, perquè no es volia perdre certa part del recorregut. No està tancat i el recorregut 
específic s'ha de treballar a la Taula de Mobilitat de la Bordeta, on es podrà parlar de les 
parades i el recorregut definitiu.  
 
La taula de mobilitat no ha deixat de reunir-se per treballar els sentits del C. Constitució i 
Gavà, que té afectacions en altres barris i s'ha d'arribar a consensos, o carrers com 
Rossend Arús. Es convida a parlar en la propera Taula de Mobilitat dels carrers Gavà i 
Constitució i del bus 91 i començar a treballar també el 115 i altres temes. 
 

 Residència Mossèn Vidal Aunós: l’últim Consell de barri i òrgans participatius han estat 
molt marcats per aquest tema i avui per exemple han fet una reunió sobre temes de 
precarització del sector, tema preocupant no només a Barcelona. A ells els afecta 
directament i s’han compromès des de Districte i l’àrea central. Es vol fer incidència a 
través de grups parlamentaris, en aquest cas el PSC, per moure aquest tema i fer pressió 
des de la Generalitat, que ha fet un compromís de reivindicar a l’empresa la millora dels 
ratis i la situació. S’han emplaçat a una reunió al juny.  
 

 Re allotjament famílies del Camí de la Cadena: Fa temps que s'està treballant amb el 
Patronat de l‘Habitatge i Bagursa per valorar solucions de re allotjament a les famílies 
afectades, que seran re allotjades als 2 edificis de Parcerisa i Constitució. També s'està 
treballant des de Serveis Socials per donar solucions habitacionals a persones que no 
tenen els drets reconeguts. 
 

 Plaça La Farga: s'ha decidit crear un espai propi per decidir si s'han de fer canvis 
urbanístics a la Plaça, retirar elements de mobilitat urbà, com acabar amb l’ús intensiu de la 
pistes que utilitza un sol col·lectiu i crea problemes de convivència, etc. S'està contactant 
amb les  diferents entitats per fer propostes plegats i evitar que s’allargui la situació de cara 
a l'estiu.  
 

 Festa Major: des de la Federació de carrers de Festa Major de Sants i de Can Batlló s'ha 
fet un projecte amb el World Mobile per reutilitzar materials de qualitat que els puguin 
servir. El projecte està gestionat per Turisme i Districte i en general hi ha hagut una bona 
valoració per part de les entitats, perquè realment era material nou que les empreses 
llençaven i ells poden fer-ne un bon ús per projectes socials i comunitaris. 
 

 Assentament de famílies romaneses, al costat del Bloc 9. Es va comentar que hi aniria 
un espai infantil i el Districte s'ha encarregat de la intervenció social, de la neteja del solar i 
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de posar la tanca. Ja es disposa d’un projecte infantil nou a Can Batlló gràcies a l’esforç 
comunitari. 

 Poda d’arbres: s’ha fet a la Plaça Vidrieria i Plaça Fènix. Parcs i Jardins els ha dit que 
només es podaven les branques dels arbres que tocaven habitatge directament.  
 

 Intervenció amb agents cívics a Celestina Vigneaux, perquè es trobaven amb noves 
problemàtiques en horari nocturn, de soroll, gossos i molèsties. S’intenta que les 
intervencions siguin en els horaris on s'estan donant els problemes, que són nocturns. 
 

 Expropiacions del c. Burgos, Riera de Tena i tota la zona: Es convocarà la Comissió de 
Seguiment de la 3a fase per donar seguiment a la preocupació general sobre les 
expropiacions. A l’última es va explicar la divisió per fases i ara ja s'ha començat la 1a. Es 
van visitar alguns habitatges i s'està contactant amb els propietaris demanant que hi hagi 
una intervenció als edificis, i també amb Serveis Socials es treballa amb les famílies que es 
troben en situació de vulnerabilitat. Al 2020 es disposarà de totes les expropiacions fetes, 
però s'ha començat per la que permet construir els habitatges on re allotjar les famílies de 
les altres fases. S'ha aprovat la relació de Béns i Drets d’afectats de la fase 1 i s'ha portat a 
la Taula d'habitatge i convivència. Es disposa de la inversió per fer-ho viable abans del 
2020 i s'explicarà a la propera Comissió de seguiment a finals de juliol o al setembre.  

 
3. Informació sobre la Normativa de Participació  
 
Laura Pérez, Regidora del Districte, recorda el procés d’elaboració sobre la Normativa de 
Participació, reflexió amb molts col·lectius i veïns/es sobre els espais de participació. A 
continuació es dóna la paraula a Àngels Boix, consellera del PSC, que informa: 
 
Sobre la Residència, explica que a petició de les pròpies famílies van mantenir una reunió amb 
el PSC al Parlament, en la que es va agafar el comprimís de portar el tema a les Comissions 
del Parlament perquè poguessin fer una intervenció i explicar el cas. Estan a l'espera de saber 
la data. Afegeix que s'han sorprès perquè segons els van explicar la Generalitat havia donat les 
ordres de millorar els ratis i sembla que això no ha estat així. La Regidora de Gent Gran en té 
coneixement i ho traspassarà demà mateix a la Laia Ortiz.  
 
A continuació, es presenta la Normativa de Participació, document que entitats i algunes 
persones ja el coneixien però que s'ha de portar a tot a tots els consells de barri, i està penjat a 
la web. El document es pot trobar annex a aquesta acta. 
 
4. Can Batlló: informacions diverses  
 
Laura Pérez informa de la propera teatralització del Can Batlló dels anys 40, en temps del Sr. 
Muñoz, amb una cinquantena d’actors i actrius, amb un equip tècnic potent, pels propers dies 
6, 7 i 8 de juliol.  
 
A continuació Enric Jara recorda que fa 2 consells de barri es va presentar la MPGM respecte 
l'àmbit de Can Batlló, en la que hi havia unes propostes consensuades amb l'Administració i la 
Plataforma Can Batlló. En el darrer plenari del dia 26 es va aprovar inicialment, amb el vot a 
favor de tots els partits polítics i l’abstenció de C's, PPC i PdCat, i per tant segueix el seu 
procés fins a l'aprovació definitiva. Sobre la calendarització de la reforma urbanística de Can 
Batlló, es destaca: 
 

 Maig – juliol: proposta d’avantprojecte de la urbanització de Can Batlló, un procés 
participatiu en el que es demanarà que tothom aporti les seves preferències sobre com 
volen que sigui la urbanització definitiva del parc de Can Batlló: distribució zona verda, llocs 
d'esbarjo, etc. 

 Juny – juliol: es començarà a enderrocar el Bloc 17, que és la plataforma de ciment que es 
veu a continuació de la zona d'esbarjo dels gossos, al costat del pàrquing. Per sota hi havia 
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tots els serveis de llum, aigua, etc. i per això no s'havia pogut enderrocar. S'ha hagut de fer 
una valoració històrica patrimonial i una part es conservarà. 

 Juliol: es licitaran les obres de part de la consolidació de part del Bloc 12. En un principi 
anava a terra però per mantenir la memòria es va proposar conservar l'estructura de la 
façana, per donar sentit a un carrer industrial com havia sigut fins ara Can Batlló. Dins es 
farà un espai verd al descobert però guardat per les façanes d'aquesta nau. 

 Octubre: actuació de l’enderroc del Bloc 12 i consolidació, perquè es pretén conservar part 
del patrimoni. 

 Setembre: es contractarà l’enginyeria per fer la redacció del projecte executiu. 

 Novembre – Desembre: s’haurà redactat el projecte. 

 Desembre – Gener 2018: es preveu l'aprovació definitiva del projecte de Can Batlló.  

 Gener – Febrer: informe executiu de la urbanització 

 Març – Maig: aprovació inicial i definitiva per executar aquesta urbanització.  

 Març - Maig es licitaran i adjudicaran les obres. 
 
Per tant està previst que tota la urbanització de can Batlló (no equipaments) estigui finalitzada 
cap al maig del 2019. De les obres que en aquest moments es poden veure, es destaca: 
 

 Finalització de la UP3 (C. Parcerisa), que al juny – juliol estarà per entregar els habitatges. 

 UP4 i UP8, habitatge públic destinat a la gent del Camí de la Cadena i altres afectats per 
diverses operacions urbanístiques. 

 EMAB, Escola de Mitjans Audiovisuals de Barcelona, està previst que entri en 
funcionament al curs 2018 i 2019, amb entre uns 700 – 800 alumnes, font de vida pel 
recinte de Can Batlló. 

 Previst a finals de legislatura iniciar l'escola de Can Mayol, traslladada del c. Sagunt.  

 Bloc 8, nau central. Actualment hi ha negociacions perquè possiblement vingui l’Arxiu 
històric i fotogràfic de Barcelona, però no està confirmat.  

 També s'està treballant a la UP2, el solar que també està edificant CORP per oficines.  

 Edifici singular de fusta on a mitjans de l'any vinent nous veïns/es del barri s’hi instal·laran.  
 
Finalment, Enric Jara considera que personalment és bastant positiu.  
 
5. Torn obert de paraules  
 

Comentari / pregunta Resposta 

Jesús demana que s'aclareixi si el 91 es 
mantindrà també festius i diumenges.  

 

Es respon que cal analitzar la proposta i veure el 
número de busos, freqüències i costos associats, 
però els agraeix aquesta activitat i les propostes amb 
aquest consens. Sembla que les coses siguin de fàcil 
solució però amb TMB s'ha de seguir treballant.  

Antonia comenta que sortint del C. Bartomeu Pi 
cap al C. Mossèn Amadeu Oller no hi ha cap 
mirall ni senyal i no es pot veure els cotxes que 
venen de la Gran Via, fet que pot provocar algun 
incident.  

Es respon que es passa la demanda al servei tècnic i 
Mobilitat perquè estudiï la situació, es mirarà i se li 
donarà resposta. 

Mari Carmen diu que al c. Súria estan fent obres 
en un local que serà una mesquita, i creu que és 
un problema pel barri perquè a sobre hi viuen 
veïns/es. Pregunta com està el tema i si creuen 
que serà un problema.  

 

Es respon que efectivament hi ha un baix al c. Súria 
on el Centre Cultural Islàmic de Sants, amb 30 anys 
d’història al barri, està fent una reforma. Estaven al 
Camí de la Cadena i tenien un local prop del C. Súria 
on feien activitats culturals i educatives. El Camí de la 
Cadena és un espai en transformació i l’Ajuntament 
està buscant alternatives de reallotjament tan pels 
ciutadans/es com per l’activitat que hi ha, treballant-
ho amb l’AVV i la Plataforma de Can Batlló. En 
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aquest cas s'ha buscat un local privat, se'ls ha donat 
autorització i llicència d’obres i es traurà llicència 
d’activitat, que si és per un oratori haurà de complir la 
reglamentació establerta. Fa 30 anys que estan al 
barri i mai han tingut cap tipus de queixa, sinó al 
contrari tenen una relació estreta i formen part del 
Secretariat. Es recorda la llibertat de culte i respecte. 
Tenen una subvenció per la reforma ja que la ciutat 
preveu ajuts a espais de culte en general i se'ls 
acompanya, perquè necessiten d'unes condicions 
amb exigència i costos elevats perquè justament no 
tinguin repercussió sobre el veïnat. Entenen que no 
hi ha d'haver problemes. El 98% d’oratoris estan en 
baixos d’edificis, perquè totes les activitats que es fan 
són en baixos. 

Maria Jose Carcerel, representant de les 
famílies de la Redidència Mossèn Vidal Aunós i 
Portaveu de la coordinadora de les famílies de 
les 5 residències gestionades per la mateixa 
empresa, explica que van tenir una reunió amb 
el Secretari d'Afers Socials i Família i altres 
càrrecs de la Generalitat. Els hi van dir que eren 
conscients del problema de personal i altres 
deficiències i demanaven temps per resoldre-ho, 
quedant que es tornarien a veure l’1 de juny. 
Posa de manifest que la situació, però, ha 
empitjorat. El marge s'ha exhaurit i no han vist 
cap millora, tot i el compromís. Es volia 
convocar un nou concurs i no renovar la 
pròrroga de 2 anys el 31 de desembre.  

El dia 8 la Directora de la Residència els va 
comunicar que ningú els havia dit que calia 
tornar a posar personal, i sembla que tampoc a 
cap de les 5 residències. Creuen que la 
Generalitat els ha enganyat, amb l’únic objectiu 
de donar-los llargues. A part de denunciar-ho 
públicament, els conviden a una primera 
mobilització el dia 15/06 a Plaça Sant Jaume, 
amb 12h de concentració. Els han confirmat 
alguns mitjans de comunicació. Es farà també 
una entrega de signatures i una manifestació, 
amb el suport de les associacions de veïns/es, i 
es demana que els hi facin costat.  

Els dol que se'ls digui una cosa quan es fa una 
altra, les persones grans es mereixen un bon 
tracte i la Generalitat no ha estat a l’alçada.  

La Regidora respon que intentarà acompanyar-los en 
aquesta primera mobilització durant al matí en algun 
moment, i ho promouran dins l'Ajuntament tal i com 
ho han fet. 

Àngels Boix explica que la idea és que el PSC 
convoqui una Comissió específica al Parlament, i fer 
algun tipus de moció per part de tots els partits amb 
presència al Parlament. 

 

 

Isabel Espinosa, del c. Constitució amb Badal, 
explica que tenen un problema de circulació 
important, especialment a partir de les 19h de la 
tarda. Creu que és el semàfor de Riera Blanca, 
que està col·lapsant la circulació. Demana que 
es prengui nota a veure què es pot fer, perquè 
creuar és impossible i hi ha molt soroll dia a dia.  

Es respon que aquest serà un dels temes que es 
tracti amb detall a la propera Taula de Mobilitat. 

Maria Riba apunta que encara no hi ha data per la 
propera Taula però es farà abans de l'estiu. Es 
demana el seu contacte per fer-li arribar la 
convocatòria, perquè s'està treballant. 
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Gabriel pregunta sobre:  

 El projecte de Can Batlló és molt global, està 
molt bé perquè tindran un gran parc però no 
es concreta. Pregunta com està prevista la 
connexió de la plaça de la Pelleria amb Can 
Batlló, que ara no és accessible i obliga a la 
gent que va a peu o en bici a fer trams en 
contra direcció per accedir-hi. S’omple de 
cotxes en espais que no haurien i malmeten 
la poca vegetació que tenen. 

 L’adjudicació de pisos de la plaça de la 
Pelleria, perquè al febrer de 2017 haurien 
d'estar adjudicats. 

 Habitatge social: al c. Gavà davant de Can 
Muns hi ha un edifici en fallida que està en 
construcció i no té activitat. Pregunta si 
l’Ajuntament no podria comprar-lo per fer-hi 
pisos socials. També al c. Almeria hi ha un 
edifici en obres aturat fa més de 3 anys. 

 Pals d’enllumenat de fusta davant la ludoteca 
de la placeta de Sant Medir: sembla que 
l'Ajuntament ha pagat a la companyia 
d’electricitat perquè soterri les línies aèries, 
però no ho fan i continuen tenint pals, que 
suposen perillositat i manca d’accessibilitat. 
Creu que l’Ajuntament hauria de sancionar. 

Sobre els pals es respon que s'ha pagat i encara no 
se'ls ha soterrat, i la capacitat de multar a Endesa per 
determinades qüestions és complicat. Se'ls apreta en 
qüestions de pobresa energètica com els talls de 
subministrament, perquè es disposa de la normativa 
corresponent per fer-ho. 

Sobre Can Batlló s'està treballant en el procés 
participatiu d'urbanització del parc, per tant el tema  
de la connexió amb Pelleria o de la urbanització és 
un dels temes a estudiar. Ara és el moment de parlar-
ho i qualsevol proposta i idea és benvinguda. 

 

Mercè afegeix que no es pot posar aire 
acondicionat perquè embruten la façana, mentre 
que els cables d’electricitat pengen. Per 
exemple al C. Viladecans el rètol no es veu 
perquè hi ha metres de fil, i així tota la façana i  
per qualsevol banda del barri. Creu que tampoc 
això s'hauria de permetre. 

Es respon que el tema dels fils és un treball llarg. En 
els carrers on es fa obra nova es col·loquen totes les 
connexions i canalitzacions per sota terra, però en els 
carrers antics està tot a la façana i hi ha una 
normativa laxa respecte a les empreses de 
comunicacions, per afavorir que poguessin distribuir 
el cablejat de fibra òptica el més ràpid possible. Les 
empreses juguen amb aquest dret i la comunitat i els 
propietaris han de reclamar. La Llei no empara per 
fer molta pressió però es va mirant d’anar-ho 
arreglant. 

Alejandra posa de manifest que hi ha porteries 
plenes i molta gent llogatera que rep anuncis 
per la compra de pisos (els mostra) però amb 
noms que no són reals. Després quan alguna 
persona ha de renovar el contracte de lloguer no 
se'ls renova o se'ls renova per 300€ més del 
que pagaven abans. Pregunta si és legal.  

Jordi afegeix que estan fent fora a la gent jove 
del barri, perquè els preus pugen, i se'ls 
expulsa. Sap que el problema és complex però 
demana que els propietaris de Sants tinguin 
responsabilitat, no només facin negoci, fet que 
fa que els fills dels santsencs hagin de marxar. 
Està passant i esperen que Ajuntament faci 
alguna cosa, més enllà del Pla d’Usos, 
demanant que prengui les regnes en aquest 
sentit perquè realment s’està expulsant a la gent 

Es respon que coincideixen absolutament en gran 
part de les coses que s'han dit. Cal dir però que no 
tot és Ajuntament, ja que no regulen la protecció de 
l'habitatge com un dret, no s’encarreguen de la llei, 
etc. Hi ha certa part on sí es pot intentar incidir des 
de l’Ajuntament i donar resposta com les oficines 
d’habitatge, on s'està intervenint en molts casos i no 
només als barris on s'està vivint la gentrificació, una 
de les principals preocupacions dels ciutadans/es. A 
més han quadruplicat els habitatges públics i sobre la 
regulació del turisme s'ha augmentat les inspeccions, 
multes per pisos buits, compra de pisos buits per 
intentar augmentar el parc públic, etc. però es 
necessita instar també a altres institucions que tenen 
el poder de regular l'habitatge com a dret i no com a 
mercaderia. El Pla d'Usos pot ser una eina de 
descongestió, però no té a veure amb habitatge sinó 
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jove i a la gent gran.  

Fa una crida als propietaris perquè entenguin 
que tenen una responsabilitat social, que els 
pisos són perquè hi visqui la gent, no un negoci. 
Estan disposats a mobilitzar-se cada cop més. 

amb espai urbà i activitat de concurrència pública.  

Daniel agraeix el tractament de les incidències a 
la pista de Plaça la Farga i tenen esperances 
perquè sembla que el tema s’afronta amb 
fermesa. Voldria que es valorés la 
reestructuració de la zona infantil, que potser es 
podria ampliar i millorar. A la Plaça molts 
veïns/es tenen gossos i entenen que hi ha 
d'haver pipi can però hi ha incidències per la 
proximitat als habitatges, tot i que els consta 
que l'Ajuntament el neteja moltes vegades. 
Demana que es posi més cèntric a la Plaça, 
més equitatiu per tots els habitatges.   

Pregunta si es pot respectar el límit de velocitat 
de 10km/h a Rossend Arús, Ferreria.... perquè 
els cotxes i camions d’escombraria van ràpid, 
etc. i els vianants no tenen voreres, hi ha 
contenidors, cotxes aparcats, etc. Destaca la 
perillositat d'aquest carrers. 

Es respon que aconseguir els 10Km/h a Rossend 
Arús és un repte, i s'està treballant a la Taula de 
Mobilitat per intentar trobar-ne les solucions.  

Sobre el pipi can, s’apunta també que hi ha veïns/es 
que demanen de tancar-lo. En tot cas volen 
assegurar el pipi can i la reurbanització de l’àrea de 
gossos del c. Priorat, ja que es necessiten espais. A 
la propera reunió es veurà fins a quin punt s’arriba 
amb la modificació de la Plaça.  

Mercè Vidal comenta que va enviar unes 
fotografies del c. Constitució 155, degut a que la 
vorera s’escanya en aquest punt. Pregunta si ja 
se n’havia parlat. 

 

Es respon que és un edifici privat i si aquests 
propietaris volen fer una reforma integral de l'edifici 
haurien d’enretirar l’edifici, perquè està fora 
d’ordenació. El planejament urbanístic marca les 
distàncies reglamentàries, més enrere, però l’edifici 
és antic i no se'ls pot obligar a enderrocar. 

Núria posa de manifest que el c. Antoni 
Capmany per sota les vies pràcticament es 
neteja cada dia, mentre que a Rambla Badal (de 
Constitució fins a Quetzal) no ha vist mai que es 
netegi, refresqui i faci repàs als contenidors. 
Pregunta si és que no toca o si només toca on 
hi ha arbres. 

Es respon que Rambla Badal es neteja però es 
passa nota a l'equip del districte per avisar i intentar 
igualar-ho.  

 

Xavier Ródena vol queixar-se dels concerts de 
Can Batlló fets aquest cap de setmana. Un va 
acabar de matinada i el soroll arriba a C. 
Constitució, i creu que els veïns/es tenen dret a 
descansar. L’Ajuntament dona permisos però hi 
ha gent que treballa i té problemes per dormir. 

Es respon que efectivament aquest cap de setmana 
era l’aniversari de Can Batlló, fet extraordinari en 
aquest cas, tot i que el concert potser s'ha allargat. 
Es trasllada la queixa als veïns/es i a la Plataforma 
per treballar-ho. Des de l’Ajuntament es vetllarà 
perquè no passi, i si a les 04 encara hi havia música 
se'ls requerirà perquè no és concebible.  

Jesús recorda que més d'una vegada ha parlat 
aquí sobre el tema del ciclisme a les voreres. A 
Gran Via van per la part peatonal i a més al 
carril bici a vegades s'aparca per càrrega i 
descàrrega, i demana solucions. 

Es respon que la política del govern és que cadascú 
vagi pel seu lloc, però prioritzant el vianant i també es 
fa una aposta clara per la bici, augmentant els carrils 
bici. Com que encara no hi ha una xarxa s’aposta per 
ampliar-la i donar així els mitjans per evitar que vagin 
per les voreres, i tenir una xarxa de mobilitat 
sostenible a la ciutat. Per això s'ha de seguir vigilant, 
i es posen multes. 

Francisco Grau recorda la problemàtica amb els Es respon que es pren nota de totes les demandes. 
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arbres i les parades de fruiteries que es surten a 
la vorera. Pregunta si el Sants arribarà a jugar al 
Camp de Magòria. 

El bar musical al c. Leiva 14 està tancat i 
pegunta si tornarà a obrir i explica que al c. 
Leiva 16 al jardí se sentia un aspirador però ja 
està solucionat. 

 

Loli Fuertes informa que les escales 
mecàniques i l’ascensor de Rambla Badal no 
funcionen. Afegeix que els nens/es amb patins 
han fet malbé bancs i no s'han arreglat, tot i que 
han posat tanques. No hi ha GUB i Mossos, ja 
que els truca però no hi van.  

A Riera Blanca des de Gran Via fins a Sants hi 
ha un tram on només hi poden passar taxis, 
busos i veïns/es que tenen pàrquing, però 
passen molts cotxes. 

Es respon que els serveis tècnics treballen en 
l’ascensor i l’escala, i es pren nota de la resta de 
demandes. 

Gloria diu que ha llegit informació sobre ajudes 
per a les persones que vulguin rehabilitar pisos, 
que també inclouen els pisos de lloguer. 
Pregunta si aquesta rehabilitació l'ha de 
demanar el propietari o el llogater, i si als 
llogaters els poden pujar el preu si han rebut 
ajudes. Si és així ho considera injust.  

Pregunta si els anuncis de compra de pisos són 
legals o no.   

 

 

Es respon que la sol·licitud s’ha de fer a l’Oficina 
d’Habitatge, on hi ha juristes i especialistes en 
habitatge. La rehabilitació bloqueja la pujada dels 
lloguers durant 2 anys quan es rep una subvenció per 
part de l'Ajuntament després de la finalització del 
contracte, garantia que s'està donant des de 
l'Ajuntament perquè els ajuts no suposin un augment 
del preu. És una aposta de govern per protegir 
l’habitatge entès com a dret. 

Els cartells si estan penjats en la part interior de la 
porteria són legals, però no es poden penjar als 
fanals, parets, etc. S'hauria de perseguir un a un per 
penalitzar. En tot cas es poden adreçar a l’Oficina 
d’Habitatge.  

Amelia comenta la problemàtica amb el 
col·lectiu de romanesos a Rambla Badal. Fa 
dies que va arribar un grup de 12 persones, 
afegit al de 15 que ja hi havia. Diu que 
necessiten agents cívics i pregunta si es farà 
alguna cosa, ja que no poden més (es renten a 
la font, matalassos, comportaments incívics, 
etc.). Considera una vergonya que es 
consenteixi i pregunta si se'ls està pagant una 
renda mínima. Demana la presència d’agents 
cívics. 

Es respon que es va fer un monogràfic molt 
interessant sobre el tema a Hostafrancs per veure la 
complexitat de certs col·lectius i la intensitat de la 
intervenció de l'Ajuntament, que podria ajudar a 
entendre les seves dinàmiques. Es poden tractar 
casos particulars però la complexitat és molt 
important, més enllà de si reben o no una renda 
mínima. Hi ha presència d’agents cívics i GUB i totes 
les intervencions estan coordinades amb el servei 
SIS i la policia de proximitat. 

Un veí explica la seva història amb el Camp del 
Sants i diu que li agradaria que els seus néts 
poguessin jugar al camp dels Sants, ja que han 
passat molts anys. 

 

Es respon que s'ha comprat la peça per la seva 
transformació urbanística. No es sabia quan actuaria 
la Generalitat així que arrel del pacte pel metro de la 
Marina es va incloure aquesta peça dins les que 
l'Ajuntament compraria a la Generalitat, amb l'objectiu 
de poder retornar el que els hi pertoca: camp de 
futbol, habitatge dotacional, zona esportiva, 
equipament sociosanitari, etc. 

Angel Crespo destaca que al C. Alpens hi ha un 
edifici amb una situació semblant al del c. 

Es pren nota de comentari. 
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Constitució i s’hi ha fet una reforma integral: 
pisos turístics amb 2 fases (han aixecat un pis a 
l’edifici), i li sembla que l'Ajuntament no ha fet 
res. 

Monica Agustí representa els veïns/es de la 
Plaça Can Muns per comentar el canvi viscut 
arrel de l’obertura del centre de Cal Muns. La 
residència va començar a partir de l'Abril, on 
s’acull persones sense sostre amb problemes 
de salut mental. Ells viuen a la Plaça i van anar 
parlant amb el centre per fer seguiment perquè 
han notat que hi ha gent que va sola pel carrer, 
que orina als arbres, etc. i no tenen massa 
seguiment i control.  

Es respon que si hi ha preocupacions es poden 
tractar en aquest espai o bé fer reunions amb els 
veïns o també reunions conjuntes amb Sant Pere 
Claver, que van venir a explicar el projecte 
prèviament. El tema es pot tractar i si volen poden fer 
una reunió amb l’equipament per fer propostes 
concretes, ja que per més que s’intenti reduir 
l’impacte n’hi ha, i es pot fer el seguiment conjunt 
amb els veïns/es. Aquestes persones no estan 
tutelades quan surten del centre, però es contrastarà. 
S'ofereix telèfon per comentar. 

Xavier Díaz comenta que el carril bici de la Gran 
Via està ben definit però hi ha una ocupació per 
part de terrasses i fruiteries, on d’una vorera de 
12m en queden 1,5m pels vianants. Explica 
l’incident d’una dona que no tenia per on passar, 
va haver d’envair una mica el carril i la van 
atropellar. Cal una normativa i pregunta si les  
fruiteries tenen permís per ocupar la via pública. 
A Carretera de Sants les terrasses ocupen la via 
pública, i no sap si és legal. Caldria identificar 
les que són legals i delimitar la zona a ocupar. 

Es pregunta si la invasió de terrasses es dona en 
algun punt en particular i es respon que no, és una 
invasió de l’espai públic en general.  

Es comenta que cada cas és molt concret i n’hi ha 
que semblen irregulars però són legals perquè entren 
dins la normativa. Una altra cosa és que la normativa 
no recull la densitat del pas per la zona. En tot cas es 
continua perseguint els casos que estan fora de 
normativa.  

Teresa comenta que el pas del CAP a la Gran 
Via no el neteja mai ningú, està molt brut i 
demana respecte i que es netegi.  

Es respon que el pas del CAP Gran Via no es 
considera via pública, però es pren nota de la 
demanda. 

 
Finalment, es comenta que es pren nota de totes es demandes (neteja, Badal, Gran Via, etc.) 
per després amb els serveis tècnics fer un repàs i seguiment de tots els temes. Enric Jara 
agraeix l’assistència a totes les persones i sense més comentaris es dóna per finalitzada la 
sessió. 


